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Obec Smržice

J. Krezy č.40, 798 17 Smržice
tel.č.: 582 381 127 | e-mail: starosta@smrzice.cz

Z Á P I S
zasedání číslo 3 Zastupitelstva obce Smržice

konané dne 16. 3. 2023 v kulturním domě Smržice od 18:00 hod.

Upozornění: Jedná se o neúplný zápis. Plná verze zápisu je k dispozici na obecním úřadě.

Doba jednání: 18:00 - 19:18
Přítomno: Ing. Aleš Moskal, Jiří Peka, Ing. Martina Klementová, MUDr. Petra

Melicherová, Jiří Odvářka, Ing. Jiří Přikryl, Jan Roháček, Ing. Pavla Slezáčková,
Bc. Libor Škobrtal

Omluveni:
Neomluveni:
Předsedající: Ing. Aleš Moskal
Zapisovatel*: Radka Odvářková
Ověřovatelé zápisu: Ing. Martina Klementová, Ing. Pavla Slezáčková,

*Předsedající v souladu s jednacím řádem obce určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

1. Zahájení, složení slibu, určení zapisovatelky a volba ověřovatelů zápisu
blok 1-1

složení slibu nového zastupitele

Program:
1. Zahájení, složení slibu, určení zapisovatelky a volba ověřovatelů zápisu
2. Rozpočtové opatření XIV. r.2022
3. Zpráva o hospodaření k 28.2.2023
4. Návrh rozpočtu sociálního fondu na rok 2023
5. Termínovaný účet
6. Dotace a dary spolkům včetně veřejnoprávních smluv na rok 2023
7. Rozpočet základní školy a mateřské školy na rok 2023
8. Návrh rozpočtu na rok 2023
9. Žádost o dotaci na opravu komunikace ulice Trávníky a Za Farskou
10. Plná moc k účasti na valné hromadě VaK Prostějov
11. Stravenkový paušál
12. Různé
13. Diskuze
14. Závěr

Diskuze:
Starosta obce konstatoval, že pozvánka na zasedání zastupitelstva byla řádně zveřejněna na úřední desce i na
stránkách obce, dle prezenční listiny je zasedání usnášeníschopné. Upozornil, že ze zasedání bude pořizován
audiozáznam. Před začátkem jednání požádal nového zastupitele Jana Roháčka o složení slibu.

blok 1-2

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice schvaluje program zasedání zastupitelstva obce Smržice.
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Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1a/ZO3/2023 bylo schváleno.

blok 1-3

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice schvaluje jako ověřovatele zápisu Ing. Martinu Klementovou a Ing. Pavlu
Slezáčkovou

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1b/ZO3/2023 bylo schváleno.

blok 1-4

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice určuje zapisovatelkou paní Radku Odvářkovou

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

2. Rozpočtové opatření XIV. r.2022

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice bere na vědomí rozpočtové opatření č. XIV. - přílohu č. 1 přečetla účetní
obce paní Věra Kulišťáková. 

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

3. Zpráva o hospodaření k 28.2.2023

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice bere na vědomí  Zprávu o hospodaření obce k 28.2.2023 - přílohu č. 2.
přečetla účetní obce paní Věra Kulišťáková. 

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

4. Návrh rozpočtu sociálního fondu na rok 2023

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice schvaluje  rozpočet sociálního fondu na rok 2023 -  přílohu č.  3 přečetl
starosta obce Ing. Aleš Moskal. 

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 2/ZO3/2023 bylo schváleno.

5. Termínovaný účet

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice bere na vědomí zřízení termínovaného účtu ve výši 10.000.000,-Kč u KB
Prostějov, který je úročen 5,2%.
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Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

6. Dotace a dary spolkům včetně veřejnoprávních smluv na rok 2023

Jedná se o dotace a dary  dle žádosti spolků.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  obce  Smržice  schvaluje  poskytnutí  darů  a  dotací  včetně  uzavření  darovacích  a
veřejnoprávních smluv.

Domov pro seniory Kostelec na Hané, příspěvková organizace - dar 40.000,-Kč

Spolek rodičů Smržice z. s - 30.000,-

Myslivecký spolek Smržice - 30.000,-Kč

Tělovýchovná jednota Smržice, z.s - 222.000,-Kč

Tělocvičná jednota Sokol Smržice - 220.000,-Kč

Klub českých turistů, odbor Smržice,  - 40.000,-Kč

Římskokatolická farnost Smržice - 30.000,-Kč

SDH ČMS- Sbor dobrovolných hasičů Smržice - 108.000,-Kč

Základní organizace Českého zahrádkářského svazu Smržice - 70.000,-Kč

Svaz modelářů České republiky  LMK Prostějov, p. s. -10.000,-Kč

Junák- český skaut, středisko Járy Kaštila Prostějov, z. s. - 20.000,-Kč

Svaz tělesně postižených v České republice z. s. - místní organizace Prostějov -5.000,-Kč

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 3/ZO3/2023 bylo schváleno.

7. Rozpočet základní školy a mateřské školy na rok 2023

Rozpočet je navýšen z důvodu vysokých záloh na energie. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice bere na vědomí rozpočet základní a mateřské školy na rok 2023 - přílohu č. 4
přečetl starosta obce Ing. Aleš Moskal.  

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

8. Návrh rozpočtu na rok 2023

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice schvaluje rozpočet obce Smržice na rok 2023 - přílohu č. 5 přečetl předseda
finančního výboru pan Jiří Odvářka. Seznámil také občany se všemi plánovanými investičními akcemi a
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s plánovanou rekonstrukcí sokolovny. 

Výsledek hlasování:
Pro: 8 / Proti: 0 / Zdrželo se: 1 (Přikryl)

Usnesení č. 4/ZO3/2023 bylo schváleno.

9. Žádost o dotaci na opravu komunikace ulice Trávníky a Za Farskou

Jedná se o rekonstrukci celé vozovky včetně zálivů, je zde vypracovaná projektová dokumentace a bylo vydáno
stavební povolení, ale čeká se na dotační titul, který už měl byl vypsán. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice schvaluje podání žádosti o dotaci na opravu místní komunikace Trávníky a
Za Farskou u MMR z programu Podpora rozvoje regionu 2023.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 5/ZO3/2023 bylo schváleno.

10. Plná moc k účasti na valné hromadě VaK Prostějov

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice schvaluje zplnomocnění starostu obce k účasti na valné hromadě Vodovodů a
kanalizací Prostějov, a.s.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 6/ZO3/2023 bylo schváleno.

11. Stravenkový paušál

Původní papírové stravenky pro zaměstnance budou nahrazeny paušální částkou ve výši 100,-Kč za každý
odpracovaný den. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Smržice schvaluje stravenkový paušál ve výši 100,-Kč dle směrnice obce Smržice.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 7/ZO3/2023 bylo schváleno.

12. Různé

Místostarosta  obce  seznámil  občany  se  zprávou  (viz  příloha  č.  6)  o  odpadech  s  daty  z  FCC a  plánem
vytříděnosti, který bude do budoucna velmi přísný a při nesplnění bude obec pokutována. Starosta doplnil, že
se budou snažit motivovat občany, aby co nejvíce třídili komunální odpad a vyzval všechny občany, aby se do
toho co nejdříve zapojili.

Diskuze:
Paní Schmittová se dotazovala, zda jsou ještě k dispozici biopopelnice. Starosta odpověděl, že jsou k dispozici
jak  biopopelnice,  tak  i  kontejner  ve  dvoře  obecního  úřadu.  Byl  také  vznesen  dotaz,  jak  se  bude  šířit
osvěta  mezi  občany,  aby  věděli,  že  mají  třídit.  Starosta  odpověděl,  že  to  bude  zveřejňované
ve zpravodaji, místním rozhlase a na stránkách obce.
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Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

13. Diskuze

Starosta obce otevřel diskusi.

Diskuze:
O slovo  se  přihlásil  prof.  Lebeda  a  konstatoval,  že  se  na  ustavujícím zasedání  vyjádřil  k  nové  funkci
uvolněného  místostarosty  jako  velmi  nezodpovědné  hospodaření  s  penězi.  Na  následném  prosincovém
zasedání vznesl dotaz na pracovní náplň nového místostarosty a nedostal žádnou odpověď. Dnes se dotazuje,
jestli  již  existuje  pracovní  náplň  nového místostarosty.  Starosta  odpověděl,  že  v  jeho nepřítomnosti  ho
zastupuje, má na starosti také obecní zaměstnance, zeleň nejen organizačně ale i fyzicky a má na  starost
budovu školy jako školník. Prof. Lebeda odpověděl na to, že tato pracovní náplň přináleží starostovi a 33 let to
vždycky  starosta  zvládal.  Podle  jeho  názoru  je  to  mrhání  finančními  prostředky  obce  a  za  plat
uvolněného místostarosty by mohli všichni občané  mít svoz komunálního odpadu zdarma. Ing. Lebedová
konstatovala, že by ji nikdy nenapadlo navrhovat funkci místostarosty jako uvolněnou a vyzvala místostarostu
Jiřího Peku, aby se této funkce vzdal. Ušetřené finanční prostředky, které jeho funkce stojí by mohly být
použity buď na investice nebo komunální odpad.
Dalším dotaz  vznesla  paní  Schmittová,  jestli  by  se  společnost  Vodovody  a  kanalizace  dala  zpět  získat
z francouzských rukou zpět do českých. Starosta odpověděl, že je to v řešení a v roce 2030 by měly vodovody
a kanalizace vráceny zpět.
Ing. Hana Lebedová se dotazovala, zda obec žádala o vyjímku z počtu žáků na ZŠ. Starosta odpověděl, že ano,
že obec bude doplácet 80 tisíc.  Dále se dotazovala, jestli  se zabývali  důvodem přechodu místních žáků
do základních škol v Prostějově. Místostarosta odpověděl, že na vině jsou slabší ročníky, ale ty budou brzy
nahrazeny silnějšími.
Prof. Lebeda se dotazoval ke stavu tábořiště ve vývozu. Starosta odpověděl, že o tom ví a že se na jaře bude
tábořiště opravovat. Dále Prof. Lebeda konstatoval, že bývalo zvykem, že obec dodávala dřevo dle potřeby
k využití tábořiště. Místostarosta odpověděl, že obec tam dřevo dodává. Jak bylo uvedeno i ve Smržickém
zpravodaji, jsou zde znatelné stopy vandalismu. Zastupitelka Ing. Pavla Slezáčková navrhovala, aby tam byly
instalovány fotopasti a také navrhovala, že by zde obec mohla vyvěsit pravidla využití, tzv. řád. Starosta
odpověděl, že se více zaměří na kontrolu a pravidelnou údržbu, aby tam občané  měli dostatečné množství
dřeva a neničili okolní stromy.
Za  kulturně-sportovní  komisi  pozval  pan  Zdeněk  Balcařík  všechny  přítomné  občany  na  celostátní  akci
"Desettisíckroků", do které se přihlásila i naše obec a začíná 1. dubna 2023.

Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

14. Závěr

Na závěr starosta obce všem přítomným poděkoval za účast a popřál všem hezký večer. 

Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.
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Ověřovatel: Ing. Martina Klementová, Ing. Pavla Slezáčková   ............................................................
 
Starosta Ing. Aleš Moskal   ............................................................
 
Datum vyhotovení: 22. 3. 2023


